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Protokół Nr 50 

z obrad pięćdziesiątej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 28.09.2022r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Seniora przy ulicy Mickiewicza 22B 

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – 14:00. 

Obradom przewodniczyła p. Anna Łańska – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Sesja była nagrywana i transmitowana online /obraz i dźwięk/ przez „TV Krajna” na 

stronie internetowej Gminy Więcbork i zostanie udostępniona w formie linku  

w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Więcbork. Nagrania będą przechowywane 

przez okres niezbędny do wypełnienia odpowiednich przepisów ustawowych.  

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 13 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym /Dz. U. z 2020r. 

poz.713/ 

 

Radni nieobecni usprawiedliwieni: p. Mateusz Łański oraz p. Marian Chęś. 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

 

a) Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

b) Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

c) Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

d) Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

i Dróg UM w Więcborku      - Tomasz Fifielski 

e) Redaktor Tygodnika „Wiadomości Krajeńskie”   - Robert Lida 

f) Redaktor „Radio Weekend”     - Maciej Bór 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XLIX sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Przyjecie informacji z wykonania budżetu gminy Więcbork za I półrocze 2022 roku. 

10. Przyjęcie sprawozdania Komisji Rewizyjnej z działalności za I półrocze 2022 roku  

i sprawozdań stałych Komisji RM. 
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11. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy 

Więcbork na lata 2022 – 2027. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie aktualizacji "Programu usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy Więcbork". 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie użytków ekologicznych na terenie gminy Więcbork. 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie Zespołu Przyrodniczo-Krajobrazowego Torfowisko Messy” 

w granicach administracyjnych gminy Więcbork. 

15. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2022. 

16. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

17.  Wolne wnioski i informacje.  

18. Zakończenie. 

 

Do porządku obrad nie wniesiono zmian. 

 

Ad.4 Przewodnicząca RM p. Anna Łańska poinformowała, że Protokół z XLIX sesji 

Rady Miejskiej w Więcborku został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. 

Zapytała, czy ewentualnie ktoś z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie 

zgłoszono, więc poddano Protokół pod głosowanie. 

 

Na sali 13 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023 
 

Ad.5 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

4.09.2022r. – Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku p. Beata Lida 

reprezentowała Rade Miejską na Dożynkach Powiatowo - Gminnych w Sępólnie Krajeńskim. 

Tego samego dnia Przewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku p. Anna Łańska 

uczestniczyła we mszy św. w intencji pomordowanych w 1939r. w Karolewie. Kwiaty pod 

pomnikiem pomordowanych w obozie złożyli przedstawiciele RM w Więcborku  

w osobach: p. Anna Łańska, p. Henryk Szwochert i p. Mateusz Łański.  

11.09.2022r. – udział w Dożynkach Gminno-Parafialnych w Runowie Krajeńskim. Sołtysowi 

sołectwa Runowo p. Janowi Antczak oraz wszystkim, którzy przyczynili się do organizacji 

imprezy dożynkowej na takim wysokim poziomie, należą się słowa podziękowania.  

23.09.2022r.- Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych  

p. Beata Kopta wraz z grupą radnych, uczestniczyła w otwarciu boiska Sportowego przy 

Szkole Podstawowej w Sypniewie. 

24.09.2022r. – udział w „Biegu Pamięci Karolewo – Więcbork”. Przed rozpoczęciem biegu 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku wraz z Burmistrzem Więcborka oraz delegacją 
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biegaczy, złożyła kwiaty pod pomnikiem ofiar zamordowanych w Karolewie. Następnie na 

stadionie Miejskim w Więcborku Przewodnicząca RM uczestniczyła w dekoracji medalowej 

zwycięzców Biegu. Tego samego dnia Przewodnicząca RM uczestniczyła w Lidze Tanecznej 

WADF pod patronatem honorowym Wojewody Kujawsko-Pomorskiego p. Mikołaja 

Bogdanowicza. 

25.09.2022r. – Przewodnicząca RM w Więcborku uczestniczyła w Ogólnopolski Turniej 

Tańca Sportowego o Puchar Burmistrza Więcborka oraz Galii wieczornej, która poprowadziła 

p. Iwona Pavlović. 

27.09.2022r. – udział w posiedzeniu połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku; 

Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku 

Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych. 

 

Ad.6 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

 

4.09.2022r. – udział we mszy św. i uroczystościach upamiętniających pomordowanych 

polaków w 1939r. w niemieckim obozie zagłady w Karolewie, na cmentarzu cywilnych ofiar 

II Wojny Światowej w Karolewie. 

 

6.09.2022r. – udział w spotkaniu organizacyjnym dotyczącym Dożynek Gminno-Parafialnych 

w Runowie Krajeńskim /miejsce: Szkoła Podstawowa w Runowie Krajeńskim/. 

 

7.09-8.09.2022r. – udział w szkoleniu zorganizowanym przez Lokalną Grupę Rybacką oraz 

Lokalną Grupę Działania /miejsce: Cukrownia Żnin/. 

 

8.09.2022r. – udział XII posiedzeniu Konwentu Burmistrzów województwa kujawsko-

pomorskiego. Podczas Konwentu omawiano sprawy dotyczące kwestii ogłaszanych 

konkursów w ramach Funduszu Rozwoju Dróg oraz bieżące sprawy samorządów m.in. 

drastyczny wzrost cen energii elektrycznej. 

 

9.09.2022r. – udział w uroczystym otwarciu boiska przy Liceum Ogólnokształcącym  

w Sępólnie Krajeńskim. 

 

11.09.2022r. – udział we mszy św. i uroczystościach w ramach Gminno-Parafialnych 

Dożynek w Runowie Krajeńskim. Słowa podziękowań Burmistrz skierował do organizatorów 

oraz wszystkich tych, którzy przyczynili się do zorganizowania imprezy na tak wysokim 

poziomie. 

 

12.09.2022r. – udział w Komisji Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku Publicznego w sali 

sesyjnej Starostwa Powiatowego w Sępólnie Krajeńskim. Następnie Burmistrz wziął udział  

w spotkaniu z Dyrektorem Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim – p. Edwinem 

Eckertem. Na spotkaniu obecni byli również Starosta Sępoleński p. Jarosław Tadych oraz 

Wicestarosta Sępoleński p. Andrzej Marach. Rozmowy dotyczyły zakresu inwestycji 

przebudowy drogi powiatowej relacji Więcbork-Nowy Dwór. Przetarg dotyczący 

wykonawstwa inwestycji z uwagi na brak formalny – brak złożonego podpisu 

elektronicznego, musiał zostać unieważniony. Zgodnie z zapisami I naboru do Funduszu 

Inwestycji Strategicznych teoretycznie samorząd nie posiada na razie środków na ww. 

zadanie. Zgodnie z ustaleniami spotkania, jeżeli pojawi się możliwość ogłoszenia kolejnego 

przetargu, zakres planowanego zadania się zmieni. Zarząd Dróg Powiatowych, jako inwestor, 

zrezygnuje z tzw. kładki nad torami, a w zamian zrealizowana zostanie budowa ścieżki 
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pieszo-rowerowej na całym odcinku trasy. Tego samego dnia burmistrz wziął udział  

w zebraniu sołeckim sołectwa Pęperzyn w świetlicy wiejskiej w Pęperzynie. 

 

13.09.2022r. – udział w zebraniu sołeckim sołectwa Puszcza oraz sołectwa Jastrzębiec.  

 

14.09.2022r. – udział w spotkaniu przedstawicieli Zarządu Dróg Wojewódzkich  

w Bydgoszczy oraz przedstawiciela Polskiej Spółki Gazownictwa w sprawie planowanych 

remontów drogi nr 241. Temat dotyczył głownie drogi przy ulicy Wyzwolenia i Hallera  

w Więcborku. Rozmowy związane były ściśle z planowaną gazyfikacją Więcborka, która jest 

nadal w planach realizacyjnych PGNiG. W najbliższych tygodniach mają zapaść ostateczne 

decyzje dotyczące ogłoszenia postępowania przetargowego na realizację tej inwestycji na 

terenie Więcborka wraz z budowa stacji regazyfikacji. Cześć sieci gazowej ma zostać 

wybudowane w pasie drogi wojewódzkiej, w pasie jezdnym, stąd spotkanie w takim gronie. 

Ustalenia są takie, że ulica zostanie wyremontowana, a zarząd Dróg Wojewódzkich położy 

jedna warstwę bitumiczną, natomiast po zrealizowaniu inwestycji przez PSG zostanie 

położona pełna warstwa nawierzchni bitumicznej na przedmiotowej drodze. Tego samego 

dnia Burmistrz wziął również udział w zebraniu wiejskim sołectwa Borzyszkowo w świetlicy 

wiejskiej tego sołectwa. 

 

15.09.2022r. – udział w spotkaniu konsultacyjnym, dotyczącym podziału środków oraz 

możliwości realizacji projektów w nowej perspektywie finansowej w ramach obszaru 

prowadzenia polityki terytorialnej. Spod takie odbyło się w Urzędzie Marszałkowskim  

w Toruniu. Tego samego dnia Burmistrz wziął udział w zebraniu sołeckim sołectwa 

Zakrzewska Osada w świetlicy wiejskiej sołectwa. 

 

16.09.2022r. – udział w podsumowaniu ćwiczeń pożarniczych przeprowadzonych na terenie 

Nadleśnictwa Lutówko. 

 

17.09.2022r. – Burmistrz Więcborka wraz z Przewodniczącą Rady Miejskiej w Więcborku 

oraz Zastępcą Burmistrza Więcborka, złożył kwiaty i znicze pod Pomnikiem „Orła Białego” 

w związku z 83 rocznicą agresji ZSRR na Polskę. 

 

19.09.2022r. – udział w zebraniach sołeckich sołectw: Zgniłka i Górowatki. Następnie 

Burmistrz wziął udział w spotkaniu organizacyjnym XI „Biegu Pamięci Karolewo-

Więcbork”. Tego samego dnia Burmistrz uczestniczył w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej w Więcborku i zebraniu sołeckim sołectwa Wymysłowo, w Remizie OSP 

Sypniewo. 

 

20.09.2022r. – udział w zebraniu sołeckim sołectw: Lubcza, Śmiłowo i Nowy Dwór.  

 

21.09.2022r. – Burmistrz podpisał umowę dzierżawy na pomieszczenia znajdujące się  

w lasku miejskim ze Związkiem Harcerstwa Polskiego reprezentowanym przez Druhnę 

Danutę Słomę /miejsce: gabinet Burmistrza Więcborka/. W tym też dniu Burmistrz udał się 

na zebranie wiejskie sołectwa Frydrychowo w Remizie OSP Sypniewo, a następnie udał się 

na spotkanie dotyczące pochówku dzieci utraconych. Pochówek, jak co roku, odbędzie się na 

Cmentarzu Komunalnym w Więcborku, a poprzedzony zostanie Maszą św. w kościele 

parafialnym w Więcborku, w dniu 14 października 2022r. o godz. 13:00. Ponadto Burmistrz 

uczestniczył w tym dniu w zebraniu sołeckim sołectwa Adamowo w Remizie OSP Sypniewo 

oraz sołectwa Suchorączek, w świetlicy wiejskiej tego sołectwa. 

 

22.09.2022r. – udział w zebraniu sołeckim sołectwa Czarmuń w świetlicy wiejskiej sołectwa. 
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23.09.2022r. – udział w obchodach imienin Szkoły Podstawowej i. Ziemi Krajeńskiej  

w Sypniewie oraz otwarciu boiska wielofunkcyjnego przy tej Szkole. Następnie Burmistrz 

wziął udział w zebraniu sołeckim sołectwa Zakrzewek oraz sołectwa Witunia. 

 

24.09.2022r. – udział w „Biegu pamięci Karolewo-Więcbork”. Przed rozpoczęciem biegu 

Burmistrz wraz z Przewodniczącą Rady Miejskiej w Więcborku, złożyli kwiaty i znicze przy 

tablicach upamiętniających ofiary cywilne obozu, w Karolewie. 

 

25.09.2022r. – udział w otwarciu Ogólnopolskiego Turnieju Tańca Sportowego o Puchar 

Burmistrza Więcborka. Gala poprowadzona została przez p. Iwonę Pavlović. Na szczególną 

uwagę zasługuje pełen profesjonalizm zarówno organizacyjny, jak i wykonawczy. Wszyscy, 

którzy przyczynili się do przygotowania imprezy zasłużyli na słowa uznania i podziękowania. 

Szczególne podziękowania należą się p. Sandrze Pasieka i p. Arturowi Kozar. Prowadzących 

Studio Tańca „Natural”. 

 

26.09.2022r. – udział w spotkaniu z przedstawicielem firmy realizującej projekty związane 

m.in. z instalacjami fotowoltaicznymi – Firma „LUNEOS”. Gmina Więcbork rozważa 

możliwość założenia takich instalacji na obiektach, których jest właścicielem tak, aby  

w przyszłości zmniejszyć zużycie energii elektrycznej. Następnie Burmistrz wziął udział  

w zebraniu wiejskim sołectwa Zabartowo w świetlicy wiejskiej tego sołectwa.  

 

27.09.2022r. – udział w spotkaniu dotyczącym nowej ustawy z dnia 15 września 2022r.  

o szczególnych rozwiązaniach w zakresie niektórych źródeł ciepła, w związku z sytuacją na 

rynku paliw. W spotkaniu uczestniczył Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Więcborku p. Tomasz Siekierka oraz Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek 

Masztakowski. Tego samego dnia Burmistrz wziął udział w posiedzeniu połączonych Komisji 

Rady Miejskiej w Więcborku; Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych oraz spotkaniu konsultacyjnym dotyczącym lokalnej strategii rozwoju w nowej 

perspektywie finansowej w ramach środków dostępnych na terenie działania Lokalnej Grupy 

Działania „Nasza Krajna”. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Stanisław Wegner zapytał, czy na nawierzchni jezdnej przy ul Wyzwolenia  

w Więcborku zostaną położone dwie warstwy asfaltu. 

Tak – odpowiedział Burmistrz Więcborka. 

Radny Wegner dodał, że chodzi mu o to, iż są tam bardzo wysokie podjazdy i krawężniki. 

Burmistrz Więcborka uspokoił, że nie bez przyczyny nowe krawężniki montowane są tak 

wyniesione względem obecnego poziomu warstwy bitumicznej. Na pewno wszystko zostanie 

wykonane zgodnie ze sztuką budowlaną i drogową. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

Ad.7 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka.  

/Odp. na interp. radnego J. Kabattek/ 

 Na dwa dni przed rozpoczęciem roku szkolnego, tj. 30 sierpnia 2022r. Burmistrz otrzymał 

informację od Dyrektor Szkoły Podstawowej w Zakrzewku o konieczności wyłączenia  

z użytkowania kilku elementów z placu zabaw znajdującego się przy Szkole. Decyzja ta 
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zapadła w uzgodnieniu z Inspektorem BHP. W odpowiedzi na tą sytuację Burmistrz 

Więcborka wydał polecenie wykonania niezbędnego remontu uszkodzonych urządzeń. Do 

końca września br., prace te zostaną zakończone. Ponadto Gmina Więcbork planuje 

aplikować o środki zewnętrzne na budowę nowego placu zabaw przy SP w Zakrzewku.  

W momencie pojawienia się takich źródeł finansowania, wniosek na wykonanie zadnia 

zostanie złożony. Dziś już wiadomo, że zostanie ogłoszony Konkurs w ramach, którego 

gmina Więcbork, będzie mogła pozyskać fundusze na ten cel. Po skutecznym aplikowaniu 

jest wysoce prawdopodobne, że w przyszłym roku przy Szkole Podstawowej  

w Zakrzewku powstanie nowy plac zabaw. 

/Odp. na zapytanie radnego Mateusza Łańskiego/ 

 Budowa świetlicy wiejskiej w Wituni planowana jest na rok 2023. Do końca października 

Gmina planuje ogłosić postępowanie przetargowe zarówno dotyczące budowy świetlicy 

wiejskiej w Wituni, jak i przebudowy i rozbudowy świetlic wiejskich: w Pęperzynie  

i Jeleniu. 

/Odp. na zapytania radnej B. Kopty/  

 Znaki poziome na ulicach Więcborka zostały odmalowane w sierpniu br. Przejścia dla 

pieszych usytuowane na ul. Wyzwolenia i Hallera zostały pominięte w tym procesie ze 

względu na planowany remont nawierzchni na wspomnianych drogach. Po ich wykonaniu 

znaki poziome zostaną pomalowane. 

 Burmistrz Więcborka odbył rozmowę z Komendantem Powiatowym Policji w Sępólnie 

Krajeńskim zwracając uwagę na utrudnienia w ruchu przy ul. Wyzwolenia, przy Szkole 

Podstawowej Nr 2 w Więcborku. W wyniku poczynionych ustaleń Policja zobowiązała 

się pomóc w regulacji ruchu w tym newralgicznym miejscu, w godzinach porannych. 

 

Ad.8  Interpelacje i zapytania radnych. 
 

1. Radny Jan Antczak przypomniał, że we wrześniu roku 2021 składał wniosek dotyczący 

budowy placu zabaw w Runowie Krajeńskim. Nie otrzymał wówczas żadnej odpowiedzi 

na złożone pismo. Pytał, czy wniosek został uwzględniony. 

2. Radna Natasza Ksobiak ponowiła interpelację z dnia 1 marca 2022r. skierowaną do 

Starosty Sępoleńskiego w sprawie naprawy nawierzchni drogi przy Alei 600-lecia tj. 

wjazdu do Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Sępólnie Krajeńskim 

Oddział w Więcborku. Chodzi o ustosunkowanie się do tematu i podanie terminu 

wykonania prac ziemnych. Wstępna odpowiedź wskazywała wykonanie robót do dnia  

1 września br., tj. do rozpoczęcia roku szkolnego, ale do dnia dzisiejszego nie podjęto 

żadnych działań. Jedynym wykonanym krokiem przez Starostwo Powiatowe jest 

dostarczenie i składowanie kostki brukowej koło ww. Ośrodka. Sprawa dotyczy osób ze 

szczególnymi potrzebami, a nieuzasadniona zwłoka w działaniu nadal utrudnia 

funkcjonowanie rodziców i uczniów przedmiotowej Placówki oraz osób korzystających  

z budynku. Radna prosiła o pilne zajęcie się tematem. 

3. Radny Andrzej Wenda zwrócił się z interpelacja dotyczącą oszczędności, jakie mogą 

powstać w wyniku wyłączenia części ulicznego oświetlenia. Prosił o wskazanie takich 

miejsc, gdzie nastąpią czasowe wyłączenia lamp ulicznych. 

4. Radna Anna Łańska złożyła dwie interpelacje: 

 Zwróciła się za pośrednictwem Burmistrza Więcborka o ujęcie w budżecie Sejmiku 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego na rok 2023 zadania - remontu drogi nr 189 

relacji Więcbork-Sypniewo. Stan drogi zagraża bezpieczeństwu jej użytkowników. 
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 Wniosła również o ujęcie w budżecie Gminy Więcbork na rok 2023 budowy dróg ulic: 

B. Krzywoustego, W. Łokietka i Mieszka I na Osiedlu Piastowskim. Chodzi  

o dokończenie inwestycji realizowanej już na Osiedlu Piastowskim. 

 

Ad.9 Informację z wykonania budżetu gminy Więcbork za I półrocze 2022 roku 

przedstawiła Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 

 

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Więcbork dostępne do wglądu w biurze RM 

oraz na stronie Internetowej Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Więcbork.  

 

Skarbnik Gminy Więcbork przedstawiając zagadnienie odniosła się do opinii Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy w sprawie złożonego sprawozdania.  

 

Uchwała Nr 8/I/2022 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Bydgoszczy z dnia 7 września 2022r. w sprawie wydania opinii o przedłożonej przez 

Burmistrza Więcborka informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Więcbork za  

I Półrocze 2022r. – stanowi Załącznik do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz na stronie internetowej Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Więcbork/ 

 

Punkt nie wywołał dyskusji. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Więcborku, która szczegółowo analizowała wykonanie budżetu w I półroczu 2022r. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku p. Jacek Kabattek 
podał, że s wykonanie budżetu w omawianym okresie zostało zaopiniowane przez radnych 

Komisji jednogłośnie pozytywnie 

 

Przewodnicząca RM ogłosiła pięciominutową przerwę w obradach. 

 

Po przerwie obrady wznowiono.  

 

Ad.10 Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z działalności za I półrocze 2022 roku  

i sprawozdania stałych Komisji RM przedstawili Przewodniczący poszczególnych Komisji. 

 

 Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej RM w Więcborku – Przewodniczący Komisji p. 

Jacek Kabattek, stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu /do wglądu w 

biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

 Sprawozdanie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji RM w Więcborku – 

Przewodnicząca Komisji p. Natasza Ksobiak, stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego 

Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

 Sprawozdanie Komisji Połączonych RM w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego 

oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – przedstawiła 

Przewodnicząca Komisji Oświaty /…/ p. Beata Kopta, stanowi Załącznik Nr 3 do 

niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

 Sprawozdanie Komisji Statutowej RM w Więcborku Przewodniczący Komisji p. Jan 

Antczak, stanowi Załącznik Nr 4 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 
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Ad.11-14 Projekty uchwał przygotowane przez Referat Rolnictwa, Ochrony Środowiska  

i Dróg UM w Więcborku przedstawił jego Kierownik p. Tomasz Fifielski.  

 

 

a) w sprawie przyjęcia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Więcbork na lata 2022 

– 2027, 

 

 

Plan Gospodarki Niskoemisyjnej (PGN) dla Gminy Więcbork na lata 2022 – 2027, to 

dokument strategiczny, opisujący kierunki działań, zamierzających do osiągnięcia celów 

pakietu klimatyczno - energetycznego tj.: - redukcji emisji gazów cieplarnianych, - 

zwiększenia udziału energii pochodzącej ze źródeł odnawialnych, - zwiększenia efektywności 

energetycznej oraz poprawy jakości powietrza, - zmiany postaw konsumpcyjnych 

użytkowników energii. Przyjęcie planu pozwoli Gminie na ubieganie się o środki zewnętrzne 

na realizację zadań zapisanych w Planie Gospodarki Niskoemisyjnej. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 13 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023   

b) w sprawie aktualizacji "Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest   

z terenu Gminy Więcbork", 

W dniu 14 lipca 2009r. Rada Ministrów przyjęła "Program Oczyszczania Kraju z Azbestu na 

lata 2009 - 2032", którego podstawowym celem jest usunięcie do roku 2032 z terenu Polski 

wyrobów zawierających azbest, wyeliminowanie spowodowanych azbestem negatywnych 

skutków zdrowotnych, a ponadto sukcesywna likwidacja szkodliwego oddziaływania azbestu 

na środowisko i doprowadzenie, w określonym czasie, do spełnienia wymogów ochrony 

środowiska. W związku z powyższym na gminy, powiaty i województwa nałożony został 

obowiązek opracowania "Programów usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest".  

W celu wywiązania się z powyższego obowiązku opracowany został "Program usuwania 

azbestu i wyrobów zawierających azbest Gminy Więcbork". Dokument ten określa m. in. 

obowiązki właścicieli, zarządców nieruchomości i wykonawców prac polegających na 

zabezpieczaniu i usuwaniu wyrobów zawierających azbest. Przedstawia również aktualny 

stan w zakresie ilości wyrobów zawierających azbest znajdujących sie na terenie miasta  

i gminy. Określa harmonogram realizacji programu i wskazuje na środki finansowe, 



9 
 

niezbędne do jego realizacji z jednoczesną możliwością pozyskania środków zewnętrznych na 

jego utylizację. Ponadto przyjęcie w/w dokumentu ma na celu przyśpieszenie procesu 

usuwania materiałów zawierających azbest i ich odpowiedniego zagospodarowania. 

Aktualizacja ma na celu dokonanie korekty w zakresie odpisu już zrealizowanych wniosków 

mieszkańców oraz uwzględnienie nowych zgłoszeń w celu racjonalnego wykorzystania 

środków przyznanych na wykonanie zadania. 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 13 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023   

c) w sprawie użytków ekologicznych na terenie gminy Więcbork, 

Dotychczasowe użytki ekologiczne na terenie gminy Więcbork uchwalone zostały 

Rozporządzeniem Nr 1/2004 Wojewody Kujawsko-Pomorskiego z dnia 19 stycznia 2004r. w 

sprawie uznania za użytki ekologiczne (Dz. Urz. z 2004r. Nr 8, poz. 76) oraz 

Rozporządzeniem Wojewody Kujawsko-Pomorskiego z dnia 24 czerwca 2005r. w sprawie 

użytków ekologicznych (Dz. Urz. z 2005r. Nr 82, poz. 1518). Na podstawie art. 44 ust. 1 

ustawy z dnia 23 stycznia 2009r. o zmianie niektórych ustaw w związku ze zmianami w 

organizacji i podziale zadań administracji publicznej w województwie (Dz. U. z 2009r. Nr 92, 

poz. 753 ze zm.) kompetencje sejmiku województwa w zakresie ustanawiania użytków 

ekologicznych przeniesione zostały na radę gminy. W związku z art. 35 tejże ustawy, 

rozporządzenia Wojewody Kujawsko-Pomorskiego z 2004 r. oraz 2005r. zachowują moc do 

czasu przyjęcia aktu prawa miejscowego wydanego na podstawie upoważnienia zawartego w 

art. 44, czyli do czasu wejścia w życie niniejszej uchwały. We współpracy z Nadleśnictwem 

Runowo oraz Nadleśnictwem Lutówko określono dokładne nazwy, lokalizacje, granice oraz 

powierzchnie ustanowionych użytków ekologicznych. Projekt uchwały, na podstawie art. 44 

ust. 3a ustawy z dnia 16 kwietnia 2004r. o ochronie przyrody (Dz. U. z 2021r. poz. 1098) 

został uzgodniony przez Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Bydgoszczy 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 



10 
 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Jacek Kabattek zgłosił wątpliwość, co do zapisu § 3 „Użytek ekologiczny 

„Dwanaście Apostołów” – bagno z zadrzewieniem olchy czarnej, dębu szypułkowego, brzozy 

brodawkowatej, topoli osiki oraz świerka pospolitego we wsi Nowy Dwór o pow. 2,54 ha, 

występuje na gruntach stanowiących własność Skarbu Państwa – Nadleśnictwo Runowo, 

Leśnictwo Nowy Dwór, na działce ewidencyjnej nr 70/1LP, oddział leśny 70 i. Zdaniem 

radnego użytek znajduje się we wsi Zakrzewek nie Nowy Dwór. 

 

Pan Tomasz Fifielski poprosił o przejście do kolejnego projektu uchwały i powrót do 

obecnego w ostatnim punkcie sesji. W między czasie zostanie sprawdzona sugestia radnego.  

Przewodnicząca RM poddała pod głosowanie wniesiona propozycję. 

Na sali 13 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

d) w sprawie Zespołu Przyrodniczo-Krajobrazowego Torfowisko Messy” w granicach 

administracyjnych gminy Więcbork. 

Zespół przyrodniczo-krajobrazowy „Torfowiska Messy” (zwany dalej ZPK) powstał na mocy 

rozporządzenia Nr 14/97 Wojewody Bydgoskiego z dnia 14 kwietnia 1997r. w sprawie 

uznania za zespół przyrodniczo-krajobrazowy na terenie województwa bydgoskiego (Dz. Urz. 

Woj. Byd. Nr 16, poz. 79). Na podstawie art. 44 ust. 1 ustawy z dnia 23 stycznia 2009r.  

o zmianie niektórych ustaw w związku ze zmianami w organizacji i podziale zadań 

administracji publicznej w województwie (Dz. U. z 2009r. Nr 29, poz. 753 ze zm.) 

kompetencje sejmiku województwa w zakresie ustanawiania zespołów przyrodniczo- 

krajobrazowych przeniesione zostały na radę gminy. W związku z art. 35 tejże ustawy, 

rozporządzenie z 1997r. zachowuje moc do czasu przyjęcia aktu prawa miejscowego 

wydanego na podstawie upoważnienia zawartego w art. 44, czyli do czasu wejścia w życie 

niniejszej uchwały. W trakcie prac dokumentacyjnych nie znaleziono materiałów źródłowych 

umożliwiających określenie przebiegu granic ZPK w terenie i będących podstawą do w/w 

rozporządzenia, a w samym rozporządzeniu nie dołączono mapy określającej granice ZPK. 

Obecnie na potrzeby postępowania administracyjnego przyjmuje się granice wyznaczone 

graficznie w późniejszych latach i odbiegające powierzchnią i przebiegiem od określonych  

w ww. rozporządzeniu, co stwarza zagrożenie odwołań przez zainteresowane strony od 

wydanych postanowień i decyzji. Nieścisłości wynikające z przyjętego ponad 20 lat temu aktu 

prawnego przyczyniły się do podjęcia prac nad opracowaniem nowej dokumentacji dla ww. 

Zespołu Przyrodniczo-Krajobrazowego „Torfowisko Messy”. Dodatkowo we współpracy  

z Gminą Sępólno Krajeńskie, Nadleśnictwem Runowo oraz Krajeńskim Parkiem 

Krajobrazowym, przeanalizowano przedmiot ochrony tj. torfowiska wysokiego wraz  

z naturalnymi borami bagiennymi oraz borami świeżymi. Spowodowało to skorygowanie 

przebiegu granicy ZPK zgodnie z założonym przedmiotem ochrony. Stąd wyłączono 

fragmenty lasów, nieposiadających cech torfowiska wysokiego. Wynika to również z faktu, 

że rozporządzenie Nr 14/97 Wojewody Bydgoskiego z dnia 14 kwietnia 1997r. w sprawie 

uznania za zespół przyrodniczo-krajobrazowy na terenie województwa bydgoskiego (Dz. Urz. 

Woj. Byd. Nr 16, poz. 79) posiada opis obszaru objętego ochroną ww. ZPK wyłącznie  

w postaci całych oddziałów leśnych, co spowodowało włączenie lasów porolnych  

i gospodarczych nieposiadających cech przedmiotu ochrony. Projekt uchwały, na podstawie 
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art. 44 ust. 3a ustawy z dnia 16 kwietnia 2004r. o ochronie przyrody, (Dz. U. z 2022r. poz. 

916) został uzgodniony przez Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Bydgoszczy 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 13 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023   

 

Ad.15-16 Projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork omówiła Skarbnik Gminy 

Więcbork p. Alina Kruk: 

 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2022, 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

 

1. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 75615 w §2680 o łączną kwotę 253.277,00 zł: 

kwota 4.746,00 zł to środki stanowiące rekompensatę utraconych dochodów z tytułu 

zwolnienia z podatku od nieruchomości, będących własnością skarbu państwa, gruntów 

pokrytych wodami jezior o ciągłym dopływie lub odpływie wód powierzchniowych oraz 

gruntów zajętych pod sztuczne zbiorniki wodne, kwota 248.531,00 zł to rekompensata  

z tytułu dochodów utraconych w 2018 r. w związku ze zmianą zakresu opodatkowania 

elektrowni wiatrowych (decyzja Wojewody Kujawsko-Pomorskiego z dnia 01 września 

2022r. znak: WIR.VI.733.14.2022). 

2. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 90015 w §0950 o kwotę 1.392,00 zł  

w związku z przyznaniem odszkodowania od ubezpieczyciela za szkody wyrządzone  

w oświetleniu ulicznym. Kwota ta zostanie przeznaczona na likwidację szkody tj. na zakup 

usług remontowych (90015§4270). 

3. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75618 §0270 o kwotę 37.265,00 zł  

w związku z wpływem części opłaty za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych  

w obrocie hurtowym. W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały  

w rozdziale 85154 w §4010, §4110, §4120 i §4210. 

4. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75814 §2180 o kwotę 4.384.628,77 zł 

w związku z wejściem w życie ustawy z dnia 5 sierpnia 2022r. o dodatku węglowym  
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i wypłacie przez gminę pomocy w formie świadczeń pieniężnych. Po stronie wydatków 

środki ujęte zostały w rozdziale 85395 §3110, §4010, §4110, §4120, §4210, §4440 i §4710. 

5. Dokonuje się następujących zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych  

w związku z wpływem na wyodrębniony rachunek bankowy środków z Funduszu Pomocy na 

niżej wymienione zadania realizowane na podstawie Ustawy z dnia 12 marca 2022r.  

o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 

państwa: środki na edukację dzieci z Ukrainy w rozdziale 80195 zwiększa się dochody 

(§2100) i wydatki (§4110, §4170, §4220, §4270, §4430, §4440 i §4790) o kwotę 22.205,00 zł. 

6. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.64.2022 z dnia 15 września 2022r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85228 o kwotę 17.600,00 zł z przeznaczeniem 

na organizowanie i świadczenie specjalistycznych usług opiekuńczych w miejscu 

zamieszkania dla osób z zaburzeniami psychicznymi. W planie finansowym wydatków 

budżetu zmiany ujęte zostały w §4170 i §4300. 

7. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.65.2022 z dnia 22 września 2022r. 

zwiększającego plan dotacji (§2060) w rozdz. 85501 o kwotę 1.004,00 zł z przeznaczeniem 

na realizację ustawy o pomocy państwa w wychowaniu dzieci. W planie finansowym 

wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §3110 i §4010. 

8. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

 75616§0500 o kwotę 45.000,00 zł (wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych), 

 75814§0920 o kwotę 55.000,00 zł (wpływy z odsetek bankowych), 

 85502§2360 o kwotę 5.000,00 zł (dochody JST związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej), Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie 

umożliwiającym zwiększenie o wskazane kwoty planu finansowego. 

9. Dokonuje się zmniejszenia w rozdziale 60016 w planie finansowym dochodów (§6630 – 

90.000,00 zł) i wydatków (§6050 – 507.450,00 zł) w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Budowa 

drogi gminnej lokalnej L65 Sypniewo Wybudowanie na odcinku 1000 mb”. Zadanie to w br. 

miało być współfinansowane ze środków budżetu Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

Jednak w uwagi, iż to zadanie otrzymało dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład: 

Program Inwestycji strategicznych w ramach drugiej edycji będzie realizowane w 2023r 

10. Dokonuje się zmniejszenia w rozdziale 80101 w planie finansowym dochodów (§6370 – 

433.071,00 zł) i wydatków (§6050 – 420.500,00 zł) w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Budowa 

ogólnodostępnego boiska wielofunkcyjnego oraz niezbędnej infrastruktury przy Szkole 

Podstawowej im. Ziemi Krajeńskiej w Sypniewie”. Zadanie to jest realizowane w br.  

z udziałem środków z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji strategicznych 

przyznanych w ramach pierwszej edycji. W wyniku przeprowadzonego przetargu na 

wyłonienie wykonawcy zadania zmniejszeniu uległa zarówno kwota za jaką zadanie to będzie 

zrealizowane jak również ostateczna, wynikająca z promesy inwestycyjnej kwota 

dofinansowania. 

11. Dokonuje się zmniejszenia w rozdziale 60016 w planie finansowym wydatków (§6050 – 

169.204,00 zł) w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Budowa drogi publicznej nr 020701C wraz  

z siecią kanalizacji deszczowej - ul. 28 styczna w Więcborku od km 0+017,81 do km 

0+264,91 i od km 0+000,00 do km 0+050,96 oraz przebudowa skrzyżowania z drogą 

wojewódzką nr 241”. Zadanie to w br. miało być współfinansowane ze środków Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg. Jednak w uwagi, iż to zadanie otrzymało dofinansowanie  

z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji strategicznych w ramach drugiej 

edycji będzie realizowane w 2023r. 

12. Dokonuje się zmniejszenia w rozdziale 92109 w planie finansowym wydatków (§6050 – 

1.119.300,00 zł) w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Budowa świetlicy wiejskiej we wsi Witunia 

wraz z niezbędną infrastrukturą”. Zadanie to w br. miało być współfinansowane ze środków 

Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. Jednak w uwagi, iż to zadanie otrzymało 
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również dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji 

strategicznych w ramach trzeciej edycji PGR będzie realizowane w 2023r. 

13. W planie finansowym wydatków w rozdziale 60016, oprócz zmian opisanych w pkt 9 i 11 

uzasadnienia, dokonano następujących zmian: 

 w §4210 zwiększa się plan o kwotę 116.697,71 zł z przeznaczeniem na zakup materiałów 

drogowych do bieżącego utrzymania dróg i chodników w Gminie, materiały do naprawy 

kanalizacji deszczowych, na zakup paliwa i materiałów do naprawy taboru drogowego, 

 w §4270 zwiększa się plan o kwotę 77.500,00 zł celem wykonania remontu odwodnienia 

na os. Piastowskim, na ul. Hallera i ul. Wyzwolenia w Więcborku, remontu przepustu 

drogowego w Pęperzynie oraz naprawy taboru drogowego, 

 w §4300 zwiększa się plan o kwotę 55.000,00 zł celem zakupu usług koparko-ładowarką 

przy załadunku materiałów drogowych i bieżącym utrzymaniu dróg. 

14. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 71035 pomiędzy §4210 

a §4270 o kwotę 1.888,00 zł celem zakupu usług remontowych na cmentarzu ofiar wojennych 

w Karolewie. 

15. W rozdziale 75085, 85516 oraz dziale 801 i 854, oprócz zmian opisanych w pkt 10 

uzasadnienia, dokonano zmian w planach finansowych wydatków placówek oświatowych  

w związku z bieżącym ich funkcjonowaniem oraz oszczędnościami, jakie pojawiły się. 

Powstałe oszczędności stanowić będą źródło zmniejszenia deficytu. 

16. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 85219 o kwotę łączną 25.000,00 zł 

(§4170, §4210, §4300, §4440 i §4700) celem zabezpieczenia środków na zakup opału, paliwa 

do samochodu służbowego, materiałów biurowych i wyposażenia a także szkolenia 

pracowników. Zmiany uwzględniają także przeliczenie odpisu na zakładowy fundusz 

świadczeń socjalnych. 

17. Dokonuje się zmian w planie finansowy wydatków w rozdziale 85504 dokonując 

przeliczenia odpisu na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych a powstałe oszczędności, 

jakie pojawiły się w tym rozdziale w kwocie 25.000,00 zł stanowić będą źródło finansowania 

zmian opisanych w pkt 16 uzasadnienia. Dodatkowo, w części dotyczącej Wspierania 

Rodziny dokonano przesunięcia kwoty 3.000,00 zł z §4300 na §4210 celem zakupu 

materiałów dydaktycznych oraz książek wykorzystywanych przez asystentów rodziny  

w ramach realizacji obowiązków zawodowych. 

18. Dokonuje się zmian w planie finansowy wydatków w rozdziale 85502 dokonując 

przeliczenia odpisu na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych.  

19. Dokonuje się zwiększenia planu finansowego wydatków w rozdziale 92695 o kwotę 

10.000,00 zł celem zakupu materiałów do wymiany i wykonania części instalacji elektrycznej 

na stadionie miejskim w Więcborku. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 13 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
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Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023   

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

 

Projekt jest przede wszystkim wypadkową zmian, jakie zaszły od ostatniej aktualizacji  

w WPF, tj. 1 września 2022r. w związku z uchwaleniem zmniejszenia deficytu, konieczne 

było dostosowanie nie tylko dochodów i wydatków do zmian w budżecie, które uchwalone 

zostały powyżej, ale również przychodów i rozchodów budżetu. W tym zakresie oba 

dokumenty muszą być zgodne. Zakończenie ewidencyjne roku 2021 umożliwiło 

zagospodarowanie nadwyżki z tego roku do sfinansowania bieżącego roku, a tym samym 

rezygnację z zaciągnięcia planowanego kredytu w kwocie ponad 2.275.209,01 zł. Ponadto  

w związku z rezygnacją z kredytu, należało uaktualnić kwotę rozchodów w całym okresie 

obowiązywania WPF oraz kwotę długu. Zmiany dotyczą również roku 2023, gdyż na ten rok 

planowane są do realizacji zadania, które uzyskały dofinansowanie z Programu Inwestycji 

Strategicznych. W projekcie wyszczególnione zostały z nazwy, które zadania i w jakich 

kwotach w przyszłym roku mają być realizowane. Chodzi tu o zadania drogowe, wodno-

kanalizacyjne, budowa skateparku, budowa świetlicy w Wituni oraz przebudowa świetlic 

wiejskich w Pęperzynie i Jeleniu. W zakresie wydatków bieżących na rok 2023 został 

określony limit na wykonanie Gminnego Programu Rewitalizacji dla gminy Więcbork na lata 

2023-2030. W związku z tym, że budowa świetlicy w Wituni i przebudowa świetlicy  

w Pęperzynie uzyskały dofinansowanie z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych  

w łącznej kwocie: 1.225.000,00 zł i środki te wpłynęły do budżetu w roku 2021, mogą 

stanowić jedynie przychody roku 2023, żeby można było je uznać, jako źródło finansowania 

działalności Gminy i mogą tylko finansować deficyt. Dlatego też zaplanowano deficyt na 

2023 rok właśnie na tym poziomie. 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 13 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023   
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 W tym miejscu Przewodnicząca RM poprosiła o zabranie głosu przez p. Tomasza 

Fifielskiego i powrócono do omawiania projektu uchwały w sprawie użytków ekologicznych 

na terenie gminy Więcbork 

Przed wystąpieniem Kierownika Referatu UM w Więcborku głos zabrała radna Beata 

Kopta, która zaapelowała do radnych, aby ci wnikliwie analizowali projekty uchwał i takie 

wątpliwości zgłaszali już na etapie opiniowania projektów na posiedzeniu Komisji RM. 

Pozwoli to wyeliminować podobne sytuacje. 

Pan Tomasz Fifielski podał, że sprawdził zastrzeżenie zgłoszone przez radnego Kabattka  

i użytek, o którym mowa w § 3 omawianego projektu uchwały, to stanowi on obręb 

geodezyjny Nowy Dwór, a znajduje się przy drodze gminnej naprzeciwko zabudowań 

Zakrzewska Osada 1. Między użytkiem, a tym budynkiem jest droga gminna. Użytek znajduje 

się już w obrębie Nowy Dwór  zatem zapis w projekcie jest prawidłowy. 

Więcej uwag nie wniesiono, zatem Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.  

Na sali 13 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023   

Ad.17 Wolne wnioski i informacje. 

 

Burmistrz Więcborka przekazał kilka informacji dotyczących remontu- przebudowy  

w ramach środków pozyskanych z Funduszu Inwestycji Strategicznych.: 

 trwa przebudowa drogi na odcinku Runowo Krajeńskie-Puszcza odcinek ponad 2km. 

Podbudowa została już położona, 

 rozpoczął się remont ulicy Dworcowej w Więcborku II etap. Remont wykonywany jest 

przez Firmę MARBRUK Charzykowy, było to jedno postępowanie przetargowe. Ta firma 

przedstawiła najkorzystniejsza ofertę na wykonanie dwóch zdań inwestycyjnych. Obecny 

remont będzie przebiegał w dwóch etapach: pierwszy stanowić będzie przebudowa 

odcinka od Dworca do zjazdu na Osiedle Łopiennik, tak, aby mieszkańcy mogli 

bezpiecznie przemieszczać się w okolicach swoich posesji; drugi etap od zjazdu na 

Łopiennik do skrzyżowania z drogą wojewódzką nr 189, tj. ul. Złotowską. W przypadku 

tej inwestycji, starano się tak ustalić organizację ruchu, aby punkt handlowy znajdujący 

się w obiekcie Dworca PKP mógł w miarę swobodnie prowadzić działalność. Wyłączenie 

ul Dworcowej z ruchu wymagało przygotowania tymczasowej organizacji ruchu, która 

przekierowuje cały transport z drogi nr 241 na drogę powiatową pomiędzy Zabartowem-

Pęperzynem, a Śmiłowem. 

 

  

Burmistrz Więcborka odpowiedział też na zapytanie radnego Antczaka złożone w punkcie  

8 obrad sesji. Potwierdził, że przedmiotowy wniosek o budowę placu zabaw na terenie Szkoły 

Podstawowej w Runowie Krajeńskim wpłynął i został potraktowany, jako jeden z wielu 

wniosków do budżetu Gminy Więcbork na rok 2022. Jak radny wie, zadanie to nie znalazło 

się w budżecie Gminy Więcbork na rok bieżący. Burmistrz wyjaśnił też, że podjął decyzję, iż 

środki z nowej perspektywy finansowej lub kończącej się obecnie perspektywy środków 
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unijnych, jeżeli będą dedykowane na tzw. małą infrastrukturę, gmina będzie starała się z tych 

środków wymieniać zużyte sprzęty z funkcjonujących placów zabaw. Burmistrz odniósł się 

także do interpelacji radnej Ksobiak mówiąc, że zostanie ona przekazana Staroście 

Sępoleńskiemu, ale rozmawiał z adresatem i ten prosił, aby udzielił wstępnej informacji. 

Wynika z niej, że materiał na zadanie został zakupiony i zgromadzony. Inwestycje będzie 

wykonywał Zarząd Drogowy, ale z uwagi na to, że przesunęły się w czasie inne prace, to 

zadanie również wykonane zostanie nieco później. O tym fakcie została powiadomiona Rada 

Rodziców Ośrodka Szkolno-Wychowawczego. Całość zadania prawdopodobnie zostanie 

zrealizowana w październiku. 

 

Radny Jan Antczak, jako sołtys sołectwa Runowo Krajeńskie złożył podziękowania 

Burmistrzowi Więcborka, Zastępcy Burmistrza Więcborka oraz Skarbnik Gminy Więcbork 

oraz wszystkim radnym za zorganizowanie dożynek. Osobne podziękowania skierował pod 

adresem Kierownika Referatu UM p. Tomka Fifielskiego i radnego Andrzeja Wendy, za 

konferansjerkę i poprowadzenie Dożynek.  

 

Burmistrz Więcborka również podziękował za wkład rzeszy osób, które przyczyniły się do 

organizacji Święta plonów. Przypomniał jednocześnie, że impreza jest ukłonem wyrazem 

wdzięczności dla wszystkich rolników, sadowników i pszczelarzy oraz wszystkich tych, 

którzy zabezpieczają nas w żywność. 

 

Przewodnicząca RM podkreśliła, że podsumowując cały sezon letni na terenie gminy można 

z przyjemnością odnotować ich wysoki poziom artystyczno-kulturalny. Wszystkie 

zaplanowane wydarzenia zostały zrealizowane i każdy znalazł w tej ofercie coś dla siebie. 

Zatem dla tych wszystkich, którzy przyczynili się do realizacji wydarzeń kulturalnych, 

artystycznych i rozrywkowych, organizowanych na terenie gminy Więcbork w sezonie letnim 

2022, należą się słowa uznania i podziękowania.  

 

Na tym obrady zakończono 

Przewodnicząca Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady pięćdziesiątej sesji Rady 

Miejskiej w Więcborku” zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ Anna Łańska 

 


